
به خيابان هاي شهر مي روم و از بين هزاران تاكسي، 
پس از پرس و جويي تقريباً طولان��ي، خودرو يي را 
مي يابم كه مدتي است به اين سيستم مجهز شده 
است.  حس��ن جوركش راننده فرودگاه است و در 
اين باره مي گويد:» مدتي است خودروي من به اين 
سيستم مجهز شده است اما مشكل اينترنت داشتيم 
و با توجه به اينكه مشهد يك شهر توريستي است بهتر 
است سيستم مجهز تري تدارك ديده شود و همه ابعاد 
را در نظر بگيرند. «  وي ادامه مي دهد:» هزينه هاي اين 
تجهيز نيز بايد به نحوي باشد كه براي ما راننده ها 
مشكل آفرين نباشد و بازه زماني خاصي كه آن كار 
انجام مي شود بهتر است فصل تابستان باشد يعني 

زماني كه مسافر زياد است و مي توان نتيجه را بهتر 
رصد كرد. «  اين راننده اذع��ان مي كند:» البته بايد 
طرح آزمايشي با وسعت بيشتري انجام مي شد اما از 
بين هزاران تاكسي فرودگاه شهيد هاشمي نژاد، تعداد 
كمي مجهز شدند و نظرات متفاوت هستند. يعني 
برخي راضي هستند و برخي ديگر كاملاً مخالفند. « 

مشكلپولخردراحلميكنيم
در خصوص پرداخت الكترونيك و سيستم هوشمند 
شدن تاكسي ها مذاكراتي در مرحله اول انجام شده 
است و اين طرح روي تاكس��ي پايانه ها، فرودگاه و 
راه آهن هدف گذاري ش��ده اس��ت.  اينها بخشي از 
حرف هاي مدير عامل سازمان تاكسيراني مشهد است 

كه با اشاره به اينكه به محض قطعي شدن برنامه ها در 
خصوص نحوه اجرايي شدن طرح، تعداد و شيوه آن 
را اطلاع رساني خواهيم كرد، مي گويد:»طرح سيستم 
هوشمند سازي تاكسي ها را اعم از سيستم پرداخت 
ش��تاب )پرداخت با كارت هاي بانكي( و كارت هاي 
شهري در خطوط تاكسي مشهد راه اندازي مي كنيم 
تا مشكل عمده پول خرد را حل كنيم.« سيد مهدي 
علوي مقدم مي افزاي��د:»در مرحله قبل تعدادي از 
تاكسي هاي فرودگاه سيس��تم شتاب داشتند ولي 
اين طرح گسترده تر اس��ت و علاوه بر آن مسافران 
مي توانند با » من كارت « نيز كرايه را پرداخت كنند. 
اين سيس��تم جديد، عملًا اس��تفاده و جابه جايي 

اس��كناس و پول خرد را با پ��ول غير نقد جايگزين 
مي كند. «  وي تصريح مي كند:» مشكلي كه وجود 
داشت اين بود كه پول خرد باقي مانده از كرايه اي كه 
به وسيله تاكسي متر اندازه گرفته مي شد، اكثراً غير 
قابل پرداخت بود و با رند كردن نرخ محاسبه مي شد 
كه با ايجاد سيستم هوشمند، اين مشكل حل و كرايه 
بر اساس مبلغ كامل پرداخت مي شود. «  علوي مقدم 
با بيان اينكه شروع و انجام اين پروژه در اين هجمه 
بزرگ يك كار اقتصادي كلان است، ادامه مي دهد:» از 
ساير مزاياي اين طرح اين است كه ديگر اجحافي در 
حق راننده يا مسافر نمي شود و حذف رد و بدل شدن 
پول كاغذي و خرد از نظر بهداشتي نيز مزايايي دارد، 

همچنين گردش پول به وجود مي آيد. 
طرحدراصفهانوتهرانشكستخورده

مدير عامل سازمان تاكسيراني مشهد با اعلام اينكه 
اجراي اين طرح شامل سيستم اعزام، محاسبه نرخ، 
مسير يابي و امداد اس��ت، اضافه مي كند:» در شهر 
اصفهان، تهران و چند شهر ديگر يك بخش از اين 
پروژه اجرا شده است كه موفق نبوده اما اجرايي شدن 
آن در شهر مشهد شامل تمام اين بخش هاست. اجراي 
هوشمند سازي تاكسي ها با رويكرد تجهيز چند جانبه 
با امكانات كافي در مشهد براي اولين بار اجرا مي شود، 
مشابه آن در هيچ شهري نبوده است و عملاً هيچ جا 
كار نشده است. «  علوي مقدم ابراز مي كند: » در طرح 
آزمايشي 350 دستگاه خودرو به سيستم هوشمند 
مجهز شدند و هدف تنها انجام آزمايش براي بررسي 
مزايا و معايب بود كه شامل خودروهاي فرودگاه شهيد 
هاش��مي نژاد، راه آهن و اطراف حرم مطهر مي شد. 
براي اينكه ط��رح را در مرحله جامع ت��ري اجرايي 
كنيم نيازمند زير ساخت هس��تيم تا سرويس هاي 
شبانه و خطوط تاكسي در مسير هاي اصلي و... نيز 
مجهز شود لذا در حال حاضر در مرحله تهيه منابع و 
مطالعه زيرساخت ها هستيم. «  اين مقام مسئول اشاره 
مي كند:» نرخ محاسبه شده در كرايه تاكسي بر اساس 
ورودي، متراژ و تأخير محاسبه خواهد شد و دستگاه 
مورد نظر پرينت مبدأ، مقصد و هزينه ها را به مسافر 
ارائه خواهد كرد كه در صورت بروز تخلف مس��افر 
مي تواند شكايت كند. سيستم پرداخت كرايه در اين 
طرح آزمايشي تنها به پرداخت شتابي محدود مي شد 
كه اينترنتي بود و گاهي با مشكل قطع اينترنت مواجه 
بوديم لذا بايد زيرس��اخت ها آماده شود تا سيستم 
آفلاين كه همان استفاده از من كارت است، نيز در 

طرح مذكور استفاده شود. « 

استان اردبيل از لحاظ ميانگين توليد با 20 كيلو 
و 200 گرم عسل از هر كلني رتبه سوم كشور را 
دارد به طوري كه 8 درصد عس��ل توليدي كشور 
مربوط به اردبيل اس��ت. اين در حالي اس��ت كه 
امس��ال پيش بيني مي ش��ود با توجه به شرايط 
مناس��ب آب وهوايي و بارندگي ها بيش از 7 هزار 
تن عس��ل در اس��تان اردبيل توليد شود كه 14 
درصد آن به مصرف استاني مربوط شده و بيش از 
86 درصد توليدات به ساير استان ها و كشورهايي 

همچون عراق، مالزي و امارات صادر  شود.  
معاون بهبود توليدات دامي جهاد كشاورزي استان 
اردبيل در اين خصوص مي گويد: از سال گذشته 
اقدام خوب و مؤثري را در جمع آوري فروشندگان 
عسل نامرغوب با بس��ته بندي رنگي آغاز كرديم 
به طوري كه با جمع آوري اين شيشه هاي رنگي 

س��عي مي كنيم تا در قالب ايس��تگاه هاي توليد 
و عرضه عس��ل باكيفيت بتوانيم گردش��گران و 
مسافران را از خريد اين محصول راضي نگه داريم.  
تكلوي افزود: با توجه به ثبت ملي و حتي جهاني 
برند سبلان تمامي عسل هاي توليدي باكيفيت با 
همين نام و برند در سطح ملي، منطقه اي و حتي 
جهاني عرضه مي شود تا ديگر كسي به خود جرئت 
ندهد عسل هاي تقلبي و باكيفيت پايين را به نام 

عسل سبلان به فروش برساند. 
 بنا به گفته اين مسئول، با همكاري مراجع قضايي، 
پليس و راه و شهرسازي و جهاد كشاورزي استان 
اردبيل تلاش ش��ده تا بس��اط عسل فروشي هاي 
كنار جاده و در مسير گردشگري برچيده شود و 
زمينه استقرار فروشگاه ها و نمايشگاه هاي عرضه 
باكيفيت عسل سبلان فراهم گردد تا به برند عسل 

سبلان لطمه اي وارد نشود. 
ايستگاههايعرضهعسلنابسبلان

از اوايل تابستان و با آغاز فصل گردشگري عمليات 
كنترل  و نظارت  بر توليدات و فروش عس��ل آغاز 
شد تا عده اي عسل فروش متقلب از فرصت پيش 
آمده سوءاستفاده نكنند و گردشگران و مسافران 
با اطمينان عسل باكيفيت را خريداري كنند و به 
عنوان سوغات با خود ببرند.  يكي از اقداماتي كه 
در اين زمينه انجام شد، ايجاد ايستگاه هاي عرضه 
عسل ناب سبلان به جاي فروش عسل در جاده هاي 

گردشگري به صورت غيرمجاز است. 
رئيس اتحاديه زنبورداران استان اردبيل نيز در اين 
خصوص مي گويد: عسل ناب سبلان كه زنبورداران 
پرتلاش استان اردبيل آن را در دامنه سبلان توليد 
و روانه ب��ازار مصرف مي كنند، ب��ه معناي واقعي 

شفابخش است كه به نظر مي رسد بايد براي جلب 
اعتماد مردم كيفي ترين توليدات استان اردبيل با 
برند اصل سبلان ارائه ش��ود.  سيد فردين صفوي 
با بيان اينكه ما در اتحاديه به دنبال برندس��ازي 
عسل و توجه به بسته بندي مناسب اين محصول 
هستيم، افزود: عسل هاي تقلبي با عناوين مختلف 
برخي دغدغه ها و گرفتاري ها را براي خريداران به 
وجود آورده اند در حالي كه اگر استانداردها در اين 
زمينه رعايت شود، عسل توليدي استان اردبيل كه 
بيش از 7 هزار تن است، مي تواند تأمين كننده نياز 
بازار و حتي زمينه ساز صادرات به كشورهاي حوزه 
خليج فارس و منطقه باشد.  وي افزود: براي اولين 
بار عسلي توليد شده كه با بسته بندي، برند مناسب 
و تعيين ارزش غذايي در داروخانه ها عرضه شده و 
زمينه استفاده هموطنانمان از اين محصول توليد 

شده نيز به شكل مطلوب  فراهم آمده است. 
فروشعسلسبلانبهگردشگران

با توجه به اينكه بس��اط عسل فروشي هاي تقلبي 
در مسير اردبيل - سرعين برچيده شده، عده اي 
تلاش مي كنند تا در قالب مكان هاي نامناس��ب 
و غيراس��تاندارد عس��ل ها را به ش��كل نامناسب 
بس��ته بندي و حتي با آرم ه��اي كذايي به فروش 
برسانند. اين س��ودجويان با هزاران نام به دنبال 
كلاهب��رداري بوده و زحم��ات زنب��ورداران را به 
باد فنا مي دهند و با رفتار حيله گرانه در تلاش��ند 
تا اعتماد مردم نيز به خريد عس��ل واقعي س��لب 
شود.  رئيس انجمن زنبورداران و توليدكنندگان 
عس��ل ايران هم در اين خصوص مي گويد: يكي 
از اهداف انجمن شناساندن عسل به مردم است و 
ما با استفاده از ظرفيت رسانه ها و تبليغاتي كه در 
فضاهاي مختلف انجام مي دهيم، تمام تلاشمان بر 
اين است تا با كيفيت ترين عس��ل را توليد و روانه 
بازار مصرف كنيم كه انتظار مي رود هموطنان نيز 
با خريد عسل با كيفيت سبلان كامشان را شيرين 
كرده و از نتيجه زحم��ات زنبورداران اس��تفاده 
كنند.  عبدالرضا بيگناه وضعيت توليد عس��ل را 
در س��ال جاري مطلوب ارزيابي كرده و مي افزايد: 
زنبورداري كشور به عنوان يك صنعت ارزشمند 
كه هزاران خانوار نيز از آن امرار معاش مي كنند و 
اشتغالزايي مؤثري را نيز در كشور به وجود آورده، 
روز به روز به يك صنعت فاخر و ارزشمند تبديل 
شده تا از واردات اين محصول جلوگيري و زمينه 
توليد و عرضه عس��ل با كيفيت فراه��م آيد.  وي 
از مسئولان گمرك كشور خواس��ت تا از واردات 
عس��ل هاي غيراس��تاندارد و نامرغوب به كشور 
جلوگيري كرده و سعي كنند تا عسل مرغوب ايران 
كه بازارهاي هدف مشتري آن هستند، از صادرات 

عسل با كيفيت كشورمان بهره مند شوند. 

 تلاش ويژه مجلس 
براي تصويب منطقه آزاد تجاري در اردبيل

مش�اوررئيسمجل�سش�وراياس�لاميازانج�اماقداماتيدر
جهتتصويبمنطقهآزادوتجاريدراس�تاناردبي�لخبرداد.
منصور حقيقت پور با بيان اينكه مجلس در حال بررسي اين موضوع است، 
گفت: با توجه به اهميت منطقه آزاد تجاري براي اس��تان اردبيل كه جزو 
استان هاي مطرح در لايحه دولت براي تصويب اين منطقه در مجلس شوراي 
اسلامي است، رايزني هاي خوبي را با رئيس مجلس و برخي از نمايندگان 
داشتيم كه سعي مي كنيم در كنار هفت نماينده استان اردبيل در مجلس 
اين لايحه را در مجلس به تصويب برسانيم.  وي با بيان اينكه نبايد از نظرات 
كارشناسي موافقان يا مخالفان واهمه اي داشته باشيم، افزود: افرادي كه در 
مورد مناطق آزاد ديدگاه هاي كارشناسي مطرح مي كنند قطعاً افراد دلسوزي 
هستند كه معايب و محاسن آن را بيان مي كنند و جو مجلس قطعاً به نفع 
تصويب منطقه آزاد است و مشكلي براي تصويب منطقه آزاد وجود ندارد.  
مشاور رئيس مجلس شوراي اسلامي گفت: در تصويب منطقه آزاد تجاري 
كه در مجلس در حال بررسي است از هيچ تلاش و كوششي دريغ نخواهيم 
كرد.  حقيقت پور يادآور ش��د: اميدواريم با تصويب منطقه آزاد تجاري در 
مجلس كه شامل استان اردبيل هم مي شود بتوانيم برنامه ريزي هاي درست، 
منسجم و منطقي را در مديريت اين مناطق شاهد باشيم.  وي افزود: بنده 
نيز از تمام تجربيات و دوستي هايي كه در مجلس در اين مدت برقرار كردم 

استفاده خواهم كرد تا منطقه آزاد تجاري در مجلس به تصويب برسد. 

افتتاح ورزشگاه امام رضا)ع( بعد ازمحرم و صفر 
مديرعام�لتربيتبدن�يآس�تانق�دسرض�ويازموك�ول
ش�دنزم�انافتت�احورزش�گاهام�امرض�ا)ع(ب�هبع�داز
اي�امع�زاداريحس�ينيوم�اهمح�رموصف�رخب�رداد.
حسين يوسفي درباره خبر افتتاح ورزشگاه امام رضا)ع( مشهد در 24 مهرماه 
با ميزباني نخستين مسابقه خانگي تيم فوتبال »سياه جامگان« در مقابل 
»استقلال تهران« گفت: اين موضوع شايعه  است و صحت ندارد.  مديرعامل 
تربيت بدني آستان قدس رضوي با بيان اينكه متأس��فانه اين روزها افراد 
غيرمسئول در خصوص زمان افتتاح ورزشگاه اظهارات ضدونقيضي مي كنند، 
افزود: با توجه به  پيش رو بودن ايام عزاداري حسيني و ماه محرم و صفر، بنا 
نيست ورزشگاه امام رضا)ع( در اين ماه هاي عزيز افتتاح شود.  يوسفي ادامه 
داد: با پيگيري هاي انجام شده از طريق فدراسيون فوتبال جمهوري اسلامي 
ايران و بازديدهاي صورت گرفته، مقرر شد تا مراسم افتتاحيه پس از اتمام 
ماه صفر با انجام يك بازي ملي صورت پذيرد.  وي گفت: قسمتي از مراحل 
ساخت و آماده سازي پيست تارتان باقي مانده بود كه خوشبختانه طي چند 

ماه گذشته تكميل و جهت بهره برداري آماده  شده است. 

برگزاري نمايشگاه هاي مشترك فرهنگي 
خراسان رضوي و پاكستان

سركنسولپاكستاندرمشهدمقدسبرايبرگزارينمايشگاههاي
مش�تركفرهنگ�يدرپاكس�تانوايراناظه�ارآمادگ�يكرد.
ياور عباس با بيان اينكه براي برگزاري نمايشگاه چنانچه مسئولان آستان 
قدس تمايل داشته باشند، آمادگي برگزاري نمايشگاه هاي مشترك فرهنگي 
در پاكستان و ايران را داريم و از آن استقبال مي كنيم، گفت: بهترين راه ترويج 
فرهنگ اسلامي در ميان كشورهاي مسلمان ايجاد ارتباط مردمي ميان 
مسلمانان است و دولتمردان نيز مي توانند با تسهيل اين آمدوشدها در ترويج 
فرهنگ اسلامي كمك كنند.  سركنسول پاكستان در مشهد مقدس با تأكيد 
بر اينكه كشورهاي مسلمان بايد با يكديگر اتحاد بيشتري داشته باشند، 
افزود: اين اتحاد به دست نمي آيد جز با برگزاري نشست هاي مشترك ميان 
سران كشورهاي مسلمان كه زمينه ساز دوستي بيشتر ملت هاي مسلمان 
مي شود.  عباس ادامه داد: از ديرباز كشور پاكستان در جهت ايجاد همبستگي 
ميان كشورهاي مسلمان حركت كرده و در اين راستا پاكستان همواره يكي 

از اعضاي فعال سازمان كنفرانس اسلامي )OIC( بوده است. 

آزمونوخطايتكراريدرهوشمندسازيتاكسيهااينباردرمشهد

بساطعرضهعسلهايتقلبيدراستاناردبيلبرچيدهميشود

آياطرحيكهدراصفهانوتهرانموفقنبودهتاكسيرانيمشهدرامتحولخواهدكرد؟

راهاندازيفروشگاهمعتبربرايحفظجايگاهعسلمرغوبسبلان

 ورود ناوگان مكانيزه كشاورزي 
به بزرگ ترين بنگاه اقتصادي اردبيل

مديرعاملكشتوصنعتودامپروريمغانازورودماشينآلات
وامكان�اتجدي�دمكانيزهب�رايتوس�عهفن�اوريبزرگترين
بنگاهاقتصادياس�تاناردبيل،كش�توصنعتمغ�انخبرداد.
اروجعلي محمدي با بيان اينكه بعد از 30 سال شاهد ورود ناوگان زراعي تراكتور 
سنگين و ادوات كامل به كشت و صنعت و دامپروري مغان هستيم، افزود: يكي 
از دلايل كاهش بهره وري در شركت مغان عدم سرمايه گذاري براي تأمين ادوات 
و ماشين آلات زراعي در گذشته بوده است به طوري كه ضريب مكانيزاسيون 
در بخش زراعت شركت مغان به 22 صدم درصد رسيده بود.  وي ادامه داد: اين 
يعني اينكه شركت محتاج زارعان محلي براي عمليات كاشت، داشت و برداشت 
شده و اين مسئله براي شركت مغان كه روزي بيش از 120 دستگاه تراكتور 
سنگين داشت خوشايند نيست.  محمدي افزود: برنامه ما به نحوي است كه با 
تأمين ماشين آلات سنگين و ادوات روزآمد در مرحله كاشت و داشت بتوانيم 
كشت به موقع انجام بدهيم و اين كار مي تواند توليد و بهره وري ما را بهبود بخشد.  
مديرعامل كشت و صنعت و دامپروري مغان با بيان اينكه كشت و صنعت بدون 
تكيه بر تكنولوژي بي معني و فاقد اقتدار توليد است، اظهار اميدواري كرد: ورود 
اين تعداد ناوگان زراعي بعداز 30 سال بيانگر اين مطلب مهم است كه شركت 

كشت و صنعت و دامپروري مغان به سوي نوسازي حركت مي كند. 

توسعه مدارس قرآني در اردبيل
معاونپرورش�يوفرهنگيآم�وزشوپرورشاس�تاناردبيلاز
توسعهمدارسقرآنيدرمقطعابتداييدرسطحاستانخبرداد.
مصطفي كافي با بي��ان اينكه بر اس��اس سياس��ت هاي ابلاغي وزارت 
آموزش و پرورش مدارس قرآني در مقطع ابتدايي مورد حمايت جدي 
است، گفت: امسال توس��عه مدارس قرآني را در مقطع ابتدايي در كنار 
فعاليت هاي آموزشي و پرورشي مد نظر قرار داديم تا دانش آموزان مقطع 
ابتدايي بتوانند با كلام الهي بيشتر انس بگيرند.  وي با بيان اينكه در كنار 
برنامه هاي آموزشي و تكاليف موظفي در اين مدارس، آيات قرآن همراه با 
مفاهيم و پيام راستين كلام الهي به شكل صحيح و درست به نسل آينده 
انتقال مي يابد، افزود: شاهد اس��تقبال خانواده ها و دانش آموزان از اين 
مدارس قرآني هستيم كه توسعه كمي و كيفي خوبي نيز اين اقدامات و 
حركت ها در سال هاي اخير داشته است. كافي گفت: با توجه به تقارن ايام 
محرم با آغاز سال تحصيلي اميدواريم معنويت حاكم زمينه اي را فراهم 
كند تا دانش آموزان بيشتر با سيره و سلوك اهل بيت عصمت و طهارت 
به ويژه رشادت هاي امام حسين )ع( به عنوان مجاهد واقعي در مكتب 

اسلام آشنايي پيدا كرده و با آن انس بگيرند. 

 تسويه مطالبات كشاورزان خراسان رضوي
 تا ۱۵ مهرماه 

رئيسجهادكش�اورزيخراسانرضويازتس�ويهتماميمطالبات
كش�اورزانخراس�انرضويتاپانزدهممه�رماهجاريخب�رداد.
مجتبي مزروعي با بيان اينكه تاكنون 30 درصد مطالبات كشاورزان پرداخت 
شده و برخي ها نيز تا 50 درصد بوده است و تمامي مطالبات كشاورزان استان 
تا پانزدهم مهر ماه تسويه مي شود، گفت: ميزان توليد گندم استان افزايشي 
1/4 برابري داشته و بيش از 720 ميليارد تومان ميزان وجهي بوده كه دولت 
يازدهم به گندم كاران پرداخت كرده اس��ت.  وي افزود: در بحث پرداخت 
خسارات كشاورزان و دامداران متأسفانه تاكنون صندوق بيمه كشاورزي 
به دليل كمبود اعتبارات نتوانسته به تعهدات خود جامه عمل بپوشاند كه 
همين تأخير خود خسارت س��نگيني تحميل مي كند، اما اين وعده داده 
شده كه پس از تخصيص اعتبارات اين خسارت ها سريع پرداخت مي شود.  
مزروعي ادامه داد: به كش��اورزان و دامداران توصيه مي كنيم كه نسبت به 
بيمه محصولاتشان اقدام كنند تا در صورت تحميل هرگونه خسارتي شامل 
پرداخت اين وجوه بشوند، زيرا كش��اورزان فاقد بيمه از اين وجوه برخوردار 
نمي شوند.  رئيس جهاد كشاورزي خراسان رضوي با بيان اينكه با توجه به 
اينكه كشت پاييزه را در پيش داريم گفت: برنامه ريزي هايي در جهت كشت 
مناسب و مطلوب انجام شده و هماهنگي آن از اواسط مردادماه صورت پذيرفته 
است.  وي در رابطه با اعطاي تسهيلات نقدي و غير نقدي به كشاورزان در زمان 
كشت پاييزه بيان كرد: براي كشت پاييزه همچون كشت بهاره تسهيلاتي 
به صورت نقدي و غيرنقدي به كشاورزان اعطا مي شود كه تسهيلات غيرنقدي 
آن شامل بذر و ماشين آلات كاشت، داشت و برداشت بوده و به كلزا كاران هم 

دستگاه بذركار به صورت نيم بها تحويل داده مي شود.

۵0 شهرك  جديد  اردبيل  مدرسه ندارند
50ه�زاردانشآم�وزس�اكندر50ش�هركاردبي�لني�ازب�ه
مدرس�هدارندتادرفضاهايمناس�بآموزش�يتحصيلكنند.
فرماندار اردبيل با اعلام اين مطلب گفت: 50 شهرك تازه تأسيس اردبيل 
فاقد فضاهاي آموزشي است كه طي امسال و سال آينده 50 هزار دانش آموز 
در اين شهرك ها نياز به مدرسه خواهند داشت.  جواد زنجاني افزود: وضعيت 
فضاهاي آموزشي در اردبيل اصلاً مساعد نيست و به شدت نيازمند توسعه 
فضاهاي آموزشي هستيم تا از دو شيفته شدن مدارس و تراكم دانش آموزان 
در كلاس ها بكاهيم و تنها با همت خيرين و تلاش مديران مجموعه آموزش 
و پرورش و اولياي دانش آموزان است كه مي توانيم اين فضاهاي آموزشي 
و تسهيلات مورد نياز را تأمين كنيم، زيرا ما به دنبال مهاجرت و افزايش 
جمعيت در مركز استان به شدت نيازمند توسعه فضاهاي آموزشي هستيم.  
وي با اشاره به فعاليت هاي انجام شده در حوزه آموزش و پرورش در دولت 
تدبير و اميد گفت: در پيام امسال وزير آموزش و پرورش براي آغاز سال 
تحصيلي بر ارتقاي كيفي آموزش و پرورش تأكيد شده است تا به سمتي 
حركت كنيم كه در قله علم، دانش و توسعه فرهنگي در عصر معاصر قرار 
گيريم.  فرماندار اردبيل موضوع نوآوري را در توس��عه روش هاي علمي و 
تحقيقي يادآور شد و گفت: بايد نس��ل امروز و آينده را به اين تجهيزات 
و امكانات نوآورانه آراسته كنيم.  زنجاني سومين اصل مهم در آموزش و 
پرورش را جلب مشاركت همگاني براي توسعه فضاهاي علمي و آموزشي 
و تربيتي اعلام كرد و افزود: ما در تابستان امسال در يك مشاركت فراگير 
توسط دانش آموزان شاهد تجهيز، نوسازي، رنگ آميزي و زيباسازي فضاي 

آموزشي بوديم كه در يك مشاركت فعال و جمعي اين اتفاق افتاده است.

چندياس�تكهطرحهوشمندس�ازيتاكسيهايمش�هددردستور
كارس�ازمانتاكس�يرانياينش�هرقرارگرفتهاس�ت.پسازنوسازي
خودروهايفرس�ودهايندومينط�رحبزرگوچندجانبهاياس�تكه
سازمانمذكوردرنظرداردآنراتاس�الآيندهاجراييكند.لازمبهذكر
اس�تكهتاكنونتعداديتاكس�يدرخطفرودگاهوراهآهنمش�هددر

يكطرحآزمايشيمجهزبهسيستمهوشمندشدهاندكهشايدبهترين
گواهبرايمزيتياكمبودهاياينطرحباشند.البتهمديرعاملسازمان
تاكسيرانيمشهدمعتقداستطرحسيستمهوشمندسازيتاكسيها
رااعمازسيس�تمپرداختباكارتهايبانكيوكارتهايش�هريرابه
اينخاطرراهاندازيميكنيمكهمش�كلعمدهپولخ�ردراحلكنيم.

اس�تاناردبيلبهدليلواقعشدندردامنهكوهس�بلانوبرخورداري
ازش�رايطاقليميوي�ژهازقديمالاياميكيازبهتري�نومرغوبترين
عس�لكش�ورراتوليدميكندكهعس�لس�بلانش�هرتكشوريو
حتيجهانيدارد.براس�اسآخرينآمارگيريدرس�الگذشتهبيش
از6ميليونو700هزاركلنيزنبورعس�لشناساييشدهومشخصات
آنبهثبترسيدهبهطوريكهتوليدعس�لدركشوربيشاز77هزار
و400تناعلامش�دهودراينمياناس�تاناردبيلبا304هزاركندوو

كلنيزنبورعس�لوتوليدس�الانهبيشاز6هزارتنوضعيتمناسبي
رادربينتوليدكنندگانعس�لدرسطحكش�ورداراستبهطوريكه
علاوهبرمصرفداخلياس�تانومصرفداخليدركش�وربخش�ياز
توليداتعسلايناس�تانبهخارجازكش�ورنيزصادرميشود.بااين
وجودچندياس�تاينمحصولبنابهدلايليچونعرضهنامناس�ب
بازارفروشآنباركودروبهروشده،ضمناينكهدربرخيمناطقاستان
گرفتارسوءاستفادهدرتوليدشدهوازگزندتقلبدراماننماندهاست.

 افتتاح فاز اول كشتارگاه صنعتي نيشابور 
در دهه فجر امسال 

رئي�سش�بكهدامپزش�كينيش�ابورازافتت�احف�ازاول
كش�تارگاهصنعت�ينيش�ابوردرده�هفجرامس�الخب�رداد.
علي سليماني با اشاره به پيشرفت بيش از 60 درصدي كشتارگاه صنعتي 
نيشابور گفت: با توجه به اينكه شهرس��تان نيشابور بعد از مشهد مقدس 
بزرگ ترين شهر از نظر جمعيتي محسوب مي شود و هرساله مسافرين زيادي 
به اين منطقه مي آيند، روند نظارت بر كشتار و گوشت مصرفي در شهرستان 
از اهميت ويژه اي برخوردار اس��ت.  وي افزود: همچنين با توجه به اينكه 
نيشابور يكي از مهم ترين مراكز دامپروري در شرق كشور است، نياز به احداث 
كشتارگاه تمام صنعتي كه بتواند گوشت بهداشتي شهرستان را تأمين كند، 
ضروري بود.  رئيس شبكه دامپزشكي نيشابور ادامه داد: به همين منظور 
بخش خصوصي در دهه فجر گذشته روند ساخت اين مجتمع صنعتي را در 
زميني به مساحت چهار هكتار در دو فاز آغاز كرد.  سليماني گفت: بودجه 
فاز اول اين طرح حدود 110 ميليارد ريال است كه طبق پيش بيني ها در 
فاز اول امكان ذبح اسلامي روزانه هزار رأس گوسفند و 100 رأس دام در هر 
شيفت هشت ساعته وجود دارد.  وي زيربناي اين طرح را شش هكتار عنوان 
كرد و گفت: در اين مجتمع تصفيه خانه جهت پساب خروجي با ظرفيت 3 
هزار مترمكعب در روز نيز در نظر گرفته  شده است.  سليماني فاز دوم اين 
طرح را شامل سردخانه 10 هزار تني دانست و افزود: سرمايه صد ميليارد 
ريالي براي فاز دوم نيز پيش بيني شده است.  وي افتتاح فاز اول اين طرح را در 
دهه فجر امسال عنوان و تأكيد كرد: فاز دوم نيز در دهه فجر سال آينده  پس 
از افتتاح كشتارگاه صنعتي نيشابور، كشتارگاه نيمه صنعتي اين شهرستان 

كه در اختيار شهرداري نيشابور است افتتاح خواهد شد.

سليمه محمدي
  كاشان
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رضوي خراسان 

اين شماره:

اردبيل

نسيم سهيلي
   گزارش 


